

Chris Speyer (Cambridge)
 Ron Stewart (Simcoe South)
 Geoff Scott (Hamilton—Wentworth)
 Bud Bradley (Haldimand—Norfolk)
 Erik Nielsen (Yukon)
 Otto Jelinek (Halton)
 Bill McKnight (Kindersley—Lloydminster)
 Alvin Hamilton (Qu'Appelle—Moose Mountain)
 James McGrath (St. John's East)

That, pursuant to Section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act (Chapter E-2, R.S.C., 1970), consideration be given by this House to the matter of an objection to the provisions of the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of British Columbia, laid before this House by Madam Speaker on Friday, June 3, 1983, on the grounds set forth hereinafter:

1. The Commission failed to give adequate attention and consideration to geographical, political and demographic factors when planning the redistribution of electoral boundaries within the Province, factors which are specifically provided for by subsections 13(c)(i) and 13(c)(ii) of the Electoral Boundaries Readjustment Act to be included in the terms of reference of the Commission.

2. In establishing the boundary between the proposed constituencies of North Island-Powell River and Capilano-Howe Sound, and, in particular, in placing the Sechelt Peninsula within the proposed constituency of Capilano-Howe Sound, the Commission failed to give adequate consideration to the community of interests which exists between the people of the Sechelt Peninsula and the people of the proposed constituency of North Island-Powell River by reason of a common economic base, common transportation concerns and a common rural setting.

3. And such other objections that the undersigned Members may consider applicable in order to carry out the spirit and terms and conditions of the Act in question.

Signatures of Members:

Raymond Skelly (Comox—Powell River)
 Les Benjamin (Regina West)
 Terry Sargeant (Selkirk—Interlake)
 Ian Waddell (Vancouver Kingsway)
 W. Blaikie (Winnipeg—Birds Hill)
 David Orlikow (Winnipeg North)
 Dan Heap (Spadina)
 Lorne Nystrom (Yorkton—Melville)
 Svend Robinson (Burnaby)
 Ted Miller (Nanaimo—Alberni)

That, pursuant to Section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act (Chapter E-2, R.S.C., 1970), consideration be given by this House to the matter of an objection to the provisions of the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of Ontario, laid before this House by

Chris Speyer (Cambridge)
 Ron Stewart (Simcoe-Sud)
 Geoff Scott (Hamilton—Wentworth)
 Bud Bradley (Haldimand—Norfolk)
 Erik Nielsen (Yukon)
 Otto Jelinek (Halton)
 Bill McKnight (Kindersley—Lloydminster)
 Alvin Hamilton (Qu'Appelle—Moose Mountain)
 James McGrath (Saint-Jean-Est)

Que, conformément à l'article 20 de la Loi sur la revision des limites des circonscriptions électorales (chapitre E-2, S.R.C., 1970), cette Chambre étudie le sujet sur lequel est fondée une opposition aux recommandations du Rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales agissant pour la province de la Colombie-Britannique déposé par le Président devant cette Chambre, le vendredi 3 juin 1983, pour les motifs ci-après énoncés:

1. La Commission n'a pas accordé suffisamment d'attention et de considération aux facteurs géographiques, politiques et démographiques lorsqu'elle a planifié le redécoupage des circonscriptions électorales de la province, facteurs qui, en conformité des alinéas 13c)(i) et 13c)(ii) de la Loi sur la revision des limites des circonscriptions électorales, devaient être inclus dans le mandat de la Commission.

2. En fixant la limite entre les circonscriptions proposées de North Island—Powell River et de Capilano—Howe Sound, et en incluant plus particulièrement la péninsule de Sechelt dans la circonscription proposée de Capilano—Howe Sound, la Commission n'a pas accordé suffisamment d'attention à la communauté d'intérêts entre la population de la péninsule de Sechelt et celle de la circonscription proposée de North Island—Powell River, communauté fondée sur l'économie, les problèmes de transports et le contexte rural.

3. Et tout autre motif que les députés soussignés jugent valable pour assurer le respect de l'esprit et des dispositions de la Loi en question.

Signature des députés

Raymond Skelly (Comox—Powell River)
 Les Benjamin (Regina-Ouest)
 Terry Sargeant (Selkirk—Interlake)
 Ian Waddell (Vancouver Kingsway)
 W. Blaikie (Winnipeg—Birds Hill)
 David Orlikow (Winnipeg-Nord)
 Dan Heap (Spadina)
 Lorne Nystrom (Yorkton—Melville)
 Svend Robinson (Burnaby)
 Ted Miller (Nanaimo—Alberni)

Que, conformément à l'article 20 de la Loi sur la revision des limites des circonscriptions électorales (chapitre E-2, S.R.C., 1970), cette Chambre étudie le sujet sur lequel est fondée une opposition aux recommandations du Rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales